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Elitele  sportului sibian, premiate  
de Consiliul Județean Sibiu

Consiliul Județean alături de 
Direcția Județeană pentru Sport 
și Tineret au organizat recent o 
gală a superlativelor din sportul 
sibian, unde au premiați 63 dintre 
cei mai valoroşi sportivi, 
antrenori sau conducători de 
cluburi. Plachete, diplome, flori şi 
bonusuri financiare au fost 
oferite de cei doi vicepreședinți ai 
CJ, Christine Manta Clemens și 
Marcel Luca, consilierii județeni 
Beatrice Ungar, Corina Dăncilă, 
Adelaida Fulea, Izabela Brezae, 
Mihai Sămărghițan, de Nicoleta 
David, directorul Direcției 
Județene de Sport, dar și Adrian 
Bibu, directorul Sălii Transilvania. 
Valoarea totală a premiilor 
însumează 80.000 lei, sumă fiind 
asigurată din bugetul Consiliului 
Județean Sibiu. PAGINA 2

Consiliul Județean alături de Direcția Ju -
dețeană pentru Sport și Tineret au organizat 
recent o gală a superlativelor din sportul sibi -
an, unde au premiaţi 63 dintre cei mai valo -
roşi sportivi, antrenori sau conducători de 
cluburi. Plachete, diplome, flori şi bonusuri 
financiare au fost oferite de cei doi vice -
președinți ai CJ, Christine Manta Clemens și 
Marcel Luca, consilierii județeni Beatrice 
Ungar, Corina Dăncilă, Adelaida Fulea, Iza -
bela Brezae, Mihai Sămărghițan, de Nicoleta 
David, directorul Direcției Județene de Sport, 
dar și Adrian Bibu, directorul Sălii Transilva-
nia. Valoarea totală a premiilor însumează 
80.000 lei, sumă fiind asigurată din bugetul 
Consiliului Județean Sibiu. 

„Am început Gala cu premierea juniorilor 
și am terminat cu seniorii. Am vrut să facem 
un arc peste timp, un arc peste merite, dar 
pe de altă parte ordinea în care s-a des -
fășurat premierea este expresia speranței 
noastre că cei care au fost premiați primii, la 
galele de peste mulți ani, vor fi premiați în ul-
tima parte a unui astfel de eveniment”, este 
mesajul de felicitare transmis de vice preșe -
dinta CJ, Christine Manta-Klemens. 

63 de sportivi sibieni ai momentului 
Premianții au fost recompensați la Catego-

ria ”Sport Olimpic”, Categoria ”Sport Ne-
olimpic”, Categoria ”Antrenori Sport 
Olimpic”, Categoria ”Antrenori Sport Ne-
olimpic”, Categoria ”Ambasador Al Sportului 
Sibian”, Categoria ”Tinere Speranțe” și Cate -
goria ”Merit pentru întreaga activitate”  

Sporturi Olimpice: 
Cel mai bun sportiv: locul 1 -judo Alexan-

dra Maria Pașca (C.S.Ș. Șoimii), Locul 2-
volei Iarina Luana Axinte (C.S.Ș Șoimii) 
Locul 3- judo Silviu Paul Bolovan (C.S.Ș. 
Șoimii) și mențiuni judo (Alexandru Roman 
și Iulia Alexandra Avram- ambii de la C.S.Ș 
Șoimii), călărie (Ionel Bucur și Daniel Ioan, 
sportivi ai lui C.S.M. Sibiu), tenis de câmp 
(Victor Vlad Cornea - C.S. Pamira) și ciclism 
(Lucian Logigan- C.S. Procycling MTB Sibiu) 

Cel mai bun antrenor: 
Locul 1-judo: Ovidiu Vasile Ionaș (C.S.Ș. 

Șoimii) 
Locul 2-călărie: Ionel Bucur (C.S.M. 

Sibiu) 

„Mă așteptam să fim premiați, deoarece 
evoluțiile sportivilor noștri au fost răsplătite 
în ultima perioadă atât în țară, cât și în stră -
inătate și mă bucur pentru că munca lor dă 
roade. Avem foarte multe valori tinere. Ambii 
mei copii practică acest sport, ceea ce mă 
face să fiu foarte mândru de ei. Mă bucur că 
pot concura la competiții cu fiul meu, cu 
Ionuț, iar când intrăm în probe devenim ad-
versari, încercăm să dăm tot ce este mai 
bun, să reprezentăm frumos acest sport și 
să obținem performanță.”, a ținut să pre-
cizeze Ionel Bucur, ocupantul locului 2. 

Locul 3-patinaj: Cristina Andrei (C.S.Ș 
Sibiu) și mențiuni tenis de câmp (Marius Ve-
cerdea- A.C.S Tenis Club Pamira), volei fem-
inin (Marius Gheorghiță- C.S.Ș. Sibiu), 
ciclism (Tudor Oprea- C.S. Procycling MTB 
Sibiu), judo (Constantin Vălean Purece- 
C.S.M. Sibiu), atletism (Cristina Bobeș- 
C.S.Ș. Șoimii Sibiu  și Vasile Vasile- C.S.Ș. 
Mediaș) și gimnastică băieți (Cristina Bobeș- 
C.S.Ș. Sibiu) 

Sporturi neolimpice: 
La categoria „cel mai bun sportive” au pre-

dominat premiile pentru practicanții de Taek-
wondo ITF (artă marțială coreeană, carac -
terizată în special prin lovituri înalte cu 
pi ciorul și lovituri cu pumnul): locul 1 (Ioan 
Marius), locul 2 (Vlad Văcariu), locul 3 
(Rareș Miclea) și mențiuni (Aurelian 
Moraru), Marius Constantin Achim, Raul 
Hurdu și Doris Pavaluc. Celelalte trei 
mențiuni s-au împărțit între Elena Constantin 
(sambo- C.S.M. Sibiu) și karting (Theodor 
Ioan Nicoară și Vonica Constantin) În ceea 
ce privește premierea antrenorilor vă 
prezentăm următorul clasament: locul 1- 
Taekwon-do ITF (Alin Romulus Lăzurca- 
C.S. Puma), locul II- patinaj (Cristina Andrei- 
C.S.Ș. Sibiu), locul III-karting (Nicoară 
Viorel-C.S. Road Runner Sibiu) și mențiuni 
la Taekwon-do ITF (Bîrluț Florin- C.S. 
Hwarang Sibiu), atletism (Herman Vasile-
C.S.Ș. Mediaș), ciclism (Oprea Tudor- C.S. 
Procycling MTB Sibiu), judo (Vălean Purece 
Constantin- C.S.M. Sibiu), Karate kyokushin 
(Tiucă Dan Simion- Tiucă Dan Simion), cul-
turism (Popa Felicia- C.S.Ș. Șoimii Sibiu) și 
bridge Fediuc Marius-C.S. Logismart Sibiu)
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Democrația este 
un leu 

Democrația este un leu bătrân și 
ursuz ce vânează de cele mai multe ori 
idealiștii și pătimașii. Singura problemă 
cu care se confruntă leul sunt păduchii, 
care sunt tot mai mulți și tot mai mari... 

Am intrat în anul electoral în care 
păduchii, îmbracă haina actoriei, 
etalându-și veleitățile în arta dra-
maturgiei românești, exersând intens 
demagogia și discursul ascendent. 
Păduchii sunt  buni strategi, pentru că 
au timp să gândească mult și prost la 
locul de muncă. Ei știu cel mai bine 
când să vorbească, când să 
zâmbească și de cine să se ferească. 

În anul electoral o să auzim din nou 
că România este țara în care va curge 
lapte și miere după alegeri (asta în 
cazul în care iese cel care promite) și 
că România merită mai mult (asta în 
cazul iese concurența). Păduchii 
încearcă să convingă din răsputeri că 
rolul lor este unul terapeutic și că toate 
acțiunile pe care le vor întreprinde în 
următoarea perioadă sunt dedicate 
societății, care trebuie să fie conștientă 
că unele sacrificii sunt menite pentru 
bunăstarea generațiilor viitoare. Ori 
dacă dorim o schimbare ca să avem 
parte de o bucurie, așa cum spune 
proverbul, suntem nevoiți să trecem 
prin procesul electoral și să decidem în 
deplină cunoștință de cauză dacă 
alegem Steaua sau Dinamo, Gaz 
Metan Mediaș sau FC Hermannstadt. 
Alegerea noastră cu siguranță va fi una 
bună, deoarece dacă nu noi, atunci cine 
se pricepe la fotbal și politică? Noi știm 
întotdeauna pe cine să alegem, 
deoarece avem propriile convingeri 
politice, insuflate de mass-media și 
rețelele de socializare, acolo unde ne 
vărsăm educația și eleganța prin co-
mentarii ce vizează aspectele politice 
ale vremurilor pe care le trăim la inten-
sitate maximă. Ținem mult la 
democrație și vedem în libera expri-
mare posibilitatea de a arăta societății 
adevărata noastră față prin poziția 
fermă împotriva celor ce au o altă 
opinie despre orice subiect în discuție. 
Suntem democratici și credem în demo -
crație, doar că democrația e un leu de-
vorat de păduchi, iar păduchii sunt 
închipuiți de unii ca tratament alternativ.

Editorial

Daniel Supţirel

Elitele sportului sibian, premiate  
de Consiliul Județean Sibiu

Consiliul Județean alături de Directia Judeteană pentru Sport și Tineret au organizat re-
cent o gală a superlativelor din sportul sibian, unde au premiaţi 63 dintre cei mai 
valoroşi sportivi, antrenori sau conducători de cluburi. Plachete, diplome, flori şi 
bonusuri financiare au fost oferite de cei doi vicepreședinți ai CJ, Christine Manta 
Clemens și Marcel Luca, consilierii județeni Beatrice Ungar, Corina Dăncilă, Adelaida 
Fulea, Izabela Brezae, Mihai Sămărghițan, de Nicoleta David, directorul Direcției 
Județene de Sport, dar și Adrian Bibu, directorul Sălii Transilvania. Valoarea totală a pre-
miilor însumează 80.000 lei, sumă fiind asigurată din bugetul Consiliului Județean Sibiu.

Tinere Speranțe: 
Tibuh Maria Anastasia, Vișa Roxana, Paș -

ca Alexandra Maria, Arsin Tudor, Tudoran 
Ana, Ninulescu Ioana, Semenov Sofia Maria, 
Bera Nicolae Ionel, Gnandt Andrea, Gnandt 
Klara, Nistor David, Hozat Elias George și 
Tudor Ioan Frățilă sunt cei juniorii premiați de 
administrația sibiană, care îi consideră vi-
itoarele elite ale sportului sibian. Cei 13 spor -
tivi s-au făcut remarcați pe parcursul anului 
2019, în diverse domenii: ciclism, judo, atle -
tism, echitație, gimnastică băieți, patina vi -
teză sau ciclism. 

Merit pentru întreaga activitate: 
La această ultimă categorie, au fost pre -

miați Flaviu Stoica, Mircea Vulc, Octavian 
Șerb și Viorel Hizo, cei care de-a lungul tim-
pului au scris istorie în și pentru sportul si -
bian. Primii trei s-au făcut remarcați în 
bas chet, în timp ce Viorel Hizo este unul din-
tre cei mai longevivi antrenori de fotbal. 
Baschetul sibian se leagă, de la primul pas 
şi până în zilele noastre, de numele lui Flaviu 
Stoica. Mai bine de 50 de ani de baschet în 
Sibiu au fost marcaţi de iniţiativele acestui 
om, chiar şi CSU Sibiu de astăzi îi poartă am-
prenta. În aceste cinci decenii de multe ori a 
preferat să îşi pună familia pe planul al doilea 
decât să neglijeze sportul. După ce a re -
nunţat la echipa de baschet a Sibiului în anii 
1990, a continuat să se implice în sport, ca 
şi “cultură fizică”, după cum îi place să spună 
şi a înfiinţat Facultatea de Educaţie Fizică din 
Sibiu, iar proiectele sale nu se opresc aici.  

„Vă mulțumesc foarte mult pentru că pre -
țuiți sportul de performanță. Felicitări pentru 
această initiative.”, a spus Flaviu Stoica. 

Mai bine de 4 decenii, Mircea Vulcu a făcut 
parte din familia CSU fie ca jucător, antrenor 
și ulterior, director al clubului. Cu Mircea 
Vulcu pe bancă, CSU a cucerit două titluri de 
campioană naţională (1995 şi 1999) şi a de-
venit o forţă în România. 

„Mă bucur foarte mult să văd că dintre cei 
patru seniori premiați, trei suntem bas chet -
baliști. Vă mulțumim pentru că vă gândiți și 
la noi acum când ne aflăm pe ultimii metri. 
Vă doresc și vă rog să vă dedicați din ce în 
ce mai mult sportului sibian deoarece are 
nevoie de oameni talentați.”, a ținut să trans -
mită Mircea Vulcu. 

Viorel Hizo este unul dintre cei mai lon -
gevivi tehnicieni din fotbalul românesc, care 
și-a început cariera de antrenor în orașul său 
natal, Sibiu, unde a pregătit pe Inter Sibiu în 
perioada 1991-1993. În 1991 a câștigat cu 
echipa sibiană Cupa Balcanilor, iar în peri -
oada 2004-2005 era tehnicianul chinezilor de 
la Chongqing Qiche. A fost pe banca teh nică 
a două dintre marile echipe bucu reș tene, 
conducând pe Dinamo București și în mai 
multe rânduri pe Rapid București. În 2008 a 
câștigat la conducerea lui FC Vaslui Cupa 
UEFA Intertoto. 

„Vă mulțumesc pentru că ați fost inspirați 
să organizați acest eveniment și ne-ați invitat 
și pe câțiva dintre noi, cei care reprezentăm 
trecutul. Ca să ajunge la performanțe, ca să 
ajungi să poți să reprezinți Sibiul în com pe -

tițiile naționale și international trebuie să 
muncești mult, trebuie să fii serios, trebuie să 
crezi în ceea ce faci, trebuie să pui mâna pe 
carte și trebuie să crezi că poți să obțini 
performanțe. Mă bucur să văd atât de mulți 
campioni prezenți la acest eveniment, cărora 
le doresc succes. Sunt mândru că sunt sibian 
și că am reușit să reprezint Sibiul în com -
petiții naționale și international.”, a precizat 
Viorel Hizo. 

Ambasadori ai Sportului Sibian: 
Echipa sibiană de baschet CSU Sibiu a 

primit titulatura de „ambasador al sportului 
sibian”. Distincția se datorează evoluție și 
succesului de care se bucură elevii lui Dan 
Fleșeriu în ultima perioadă. În 2019 BC CSU 
Sibiu a câștigat pentru prima dată în istoria 
echipei Cupa României la baschet masculin.  

„Cred că prin tot ceea ce facem zilnic, 
partidă cu partidă și că jucăm cu sălile pline, 
având anual aproximativ 40.000/50.000 de 
spectatori prezenți la meciurile noastre pu -
tem fi considerați ambasadori ai Sibiului. Ne 
dorim să fim un model pentru tinerii acestui 
județ, să fim o locomotivă a sportului sibian 
și acest lucru ne motivează să fim din ce în 
ce mai buni.”, a spus Horațiu Floca, directorul 
echipei BC CSU Sibiu. 

Ambasadori ai sportului sibian au devenit 
și baschetbalistele Uiuiu Akexandra și Elisa-
beth Pavel (echipa națíonală 3 x 3 baschet 
feminin), schiorul Alexandru Barbu, pilotul de 
raliuri  Alexandru Barbu și echipa de handbal 
feminin Măgura Cisnădie.           Laura Nițu 
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Primăria Municipiului 
Sibiu a găzduit o dezbatere 
publică pe tema dezvoltării 
urbane şi teritoriale a 
Regiunii Centru, organizată 
de Agenția pentru Dez-
voltare Regională Centru, 
reprezentată prin directorul 
Direcției Politici Regionale, 
Programare în cadrul 
Agenției, doamna Adriana 
Mureșan.

Primăria Sibiu a găzduit o dezbatere pe tema 
dezvoltării urbane și teritoriale a Regiunii Centru 

La eveniment au participat organizaţii din 
Regiunea Centru, membre ale Grupului de 
lucru al proiectului E-MOB și ale Grupurilor 
de lucru tematice: Dezvoltare urbană du -
rabilă și Infrastructură şi dezvoltare terito -
rială, constituite pentru elaborarea Planului 
de Dezvoltare al Regiunii Centru pentru pe-
rioada 2021-2027.  

Întâlnirea a avut ca scop consultarea acto-
rilor regionali cu privire la direcţiile strategice 
din Planul de Dezvoltare a Regiunii Centru 
2021-2027 legate de dezvoltarea teritorială 
şi dezvoltarea urbană a Regiunii Centru. Pe 
de altă parte, a fost prezentat proiectul „Ac -
ţiuni integrate pentru creşterea e-mobilităţii 
în Regiunile din Europa”, finanțat prin pro-
gramul Interreg Europe, care vizează îm -
bună tățirea instrumentelor de politică din do -
me niul mobilității electrice, cu accent pe 
introducerea soluțiilor de mobilitate în sis-
temele de transport de călători de la nivelul 
regiunilor partenere. 

Societatea de transport public local 
Tursib, a decis să intensifice acţiunile 
de igienizare şi dezinfectare ale  
autobuzelor din flota proprie.

Igienizarea autobuzelor Tursib se reali zea -
ză atât cu personalul propriu, cât şi prin in-
termediul unei firme private, cu care Tursib 
are contract. Curăţenia se efectuează folo -
sind produse profesionale, la care am adău -
gat în această perioadă şi dezinfectanţi, 
pentru a diminua puterea de răspândire a 
viruşilor. Echipele de curățenie (proprii şi ex-
terne) igienizează și dezinfectează auto-
buzele atât pe timpul nopţii, cât şi în timpul 
zilei, atunci când maşinile se întorc în au -
tobază. Soluţiile de dezinfectare cu ac ţiune 

rapidă se aplică pe suprafețele de contact 
(barele de susținere, validatoare, marginile 
scaunelor, etc. 

„Luăm toate aceste măsuri pentru ca auto-
buzele noastre să arate și să fie cât mai cu-
rate şi igienizate pentru pasagerii noștri, 
deoarece știm cu toţii faptul că un autobuz 
curat face întotdeauna călătoria mai plăcută.” 
a declarat Raluca Racz, responsabil comu-
nicare și relaţii publice din cadrul societății de 
transport public local al municipiului Sibiu – 
Tursib SA.

Cu prilejul acestei întâlniri au fost prezen-
tate propunerile Comisiei Europene privind 
finanţarea dezvoltării urbane integrate, a 
mobilităţii şi conectivităţii din fondurile struc-
turale şi de investiţii alocate României în pe-
rioada 2021-2027 prin Politica de Coeziune, 

dar şi aspecte privind abordarea dezvoltării 
teritoriale în Politica Agricolă Comună. 

Agenda evenimentului a inclus intervenţii 
ale reprezentanţilor municipiilor şi oraşelor 
din Regiunea Centru, care au prezentat ex -
periențe şi provocări în dezvoltarea urbană 

integrată, plecând de la propriile strategii şi 
finanţările accesate în perioada de progra-
mare 2014-2020. Reprezentantul Primăriei 
Sibiu a prezentat conceptul de mobilitate 
adoptat de Sibiu și proiectele inițiate de mu-
nicipalitate.
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Vizită de lucru la șantierele  
Proiectului BRUA

Director general al SNTGN Transgaz SA, 
Ion Sterian a efectuat împreună cu Antonel 
Tănase, Secretar General al Guvernului 
României, o vizită de lucru la șantierele Pro -
iectului BRUA – Faza 1, pentru a observa la 
fața locului modul în care se desfășoară lu -
crările la firul linear și la stația de comprimare 
de la Bibești, singura stație de comprimare 
care mai trebuie finalizată în cadrul proiectu-
lui BRUA- faza 1, după ce stațiile de compri-
mare gaze naturale de la Jupa și Podișor au 
fost finalizate în septembrie, respectiv oc-
tombrie 2019. Vizita a avut loc la șantierele 
de lucru de pe Lotul 1 al Proiectului BRUA 
Faza 1 (lungime 180 km) din UAT Potcoava 
– Tronson 19, kilometrul 90 plus 600 m – 
zona Scornicești, județ Olt, unde se efec -
tuează operațiunile de pregătire pentru izo-
larea cu manșoane termocontractabile a 
sudurilor de îmbinare a țevilor, operațiunile 
de verificare a continuității izolației și lan -
sarea conductei la șanț în vederea testelor 
de presiune, respectiv la șantierul de la Stația 
Tehnologică de Comprimare (STC) gaze nat-
urale de la Bibești și la STC Podișor. Vizita 
la șantierele de lucru reprezintă dovada certă 
a eforturilor conjugate și a susținerii actualu-
lui Guvern al României, în coordonarea 
căruia se află SNTGN Transgaz SA, privind 
urmărirea modului de realizare a lucrărilor de 
execuție la investițiile strategice asumate 
împreună cu Transgaz pentru dezvoltarea 
durabilă a infrastructurii naționale de trans-
port gaze naturale. Cu acest prilej domnul di-
rector general Ion Sterian a declarat: “BRUA- 
faza 1, investiție de aproximativ 480 milioane 
de euro, din care 180 milioane euro grant de 
la Comisia Europeană, va face parte din Sis-
temul Național de Transport (SNT) al gazelor 
naturale. Așa cum am mai afirmat, BRUA nu 
este o autostradă fără descărcare în Româ-
nia. În funcție de strategiile de dezvoltare ale 
județelor, ale regiunilor și a eco nomiei ro -
mânești, BRUA va permite a sigu rarea cu 
gaze naturale pentru susținerea politicilor in-
dustriale si investițiilor din țara noastră. Avan-
tajul va fi că mediul de afaceri și comunitățile 
locale vor avea acces la gazul necesar pen-
tru creșterea calității vieții cetățenilor și pen-
tru dezvoltare economică, în condiții de 
pre dictibilitate. Lucrările de execuție la firul 
linear și cele de la stația tehnologică de com-
primare gaze naturale de la Bibești sunt în 
graficul de execuție. Transgaz tratează cu 
maximă seriozitate și responsabilitate acest 
proiect strategic pentru România și pentru 
Uniunea Europeană, așa cum procedează 
cu toate proiectele pe care le are în des fă -

șurare. Echipa de management a companiei 
a supervizat îndeaproape fiecare aspect al 
lucrărilor. BRUA presupune o activitate foarte 
complexă, întinsă pe numeroase șantiere pe 
tot cuprinsul României. Mulți dintre cei pe 
care îi vedeți pe șantierele BRUA lucrează și 
în alte zone și parcurg zilnic sute de kilo-
metri,pentru a verifica stadiul lucrărilor și 
pentru a se asigura că respectăm graficul de 
execuție. Sunt persoane dedicate, unii dintre 
ei sunt din alte zone ale României, sunt de-
parte de familie, însă toți realizează cât de 
important este acest proiect și își doresc 
reușita. Avem foarte mulți tineri în echipă, 
ceea ce ne permite să obținem cel mai bun 
rezultat din îmbinarea entuziasmului tinereții 
cu experiența specialiștilor Transgaz”. “Am 
vrut să văd la fața locului care este stadiul 
lucrărilor la infrastructura BRUA. Proiectul 
este deosebit de important pentru securitatea 
energetică, iar Guvernul tratează foarte se-
rios toate aspectele ce țin de securitatea 

energetică a României. De când Transgaz a 
intrat sub coordonarea Secretariatului Gen-
eral al Guvernului României am avut întâlniri 
periodice cu domnul director general Ion 
Sterian referitor la evoluțiile proiectului și sunt 
bucuros că în acest an Transgaz va finaliza 
lucrările la BRUA-faza1. Este o reușită no -
tabilă a Transgaz, pentru care vreau să felicit 
întreaga companie”, a declarat domnul An-
tonel Tănase, Secretarul General al Guver-
nului României. PROIECTUL BRUA-Faza I 
constă în realizarea următoarelor obiective: 
1 conductă Podişor – Recaş 32” x 63 bar în 
lungime de 479 km și 3 stații de comprimare 
gaze naturale (STC Podișor, STC Bibești şi 
STC Jupa) fiecare stație fiind echipată cu 
două agregate de comprimare (unul în 
funcțiune și unul de rezervă), cu posibilitatea 
de asigurare a fluxului bidirecțional de gaze. 
Realizarea infrastructurii BRUA Faza 1 va 
ridica nivelul de securitate energetică a 
României prin asigurarea, în perspectivă a 

accesului la surse și rute diversificate pentru 
aprovizionarea cu gaze și a interconectării la 
piața energetică regională și europeană. Re-
alizarea acestei infrastructuri va deschide noi 
oportunități pentru implicarea furnizorilor de 
echipamente și servicii energetice din Româ-
nia și din restul Europei și va asigura crearea 
de noi locuri de muncă pentru lucrările de 
execuție și pentru exploatare pe teritoriul țării 
noastre. SNTGN Transgaz SA este opera-
torul tehnic al Sistemului Național de Trans-
port (SNT) al gazelor naturale care asigură 
îndeplinirea în condiții de eficiență, trans pa -
rență, siguranță, acces nediscriminatoriu și 
competitivitate a strategiei naționale privind 
transportul intern și internațional al gazelor 
naturale, dispecerizarea acestora precum și 
cercetarea și proiectarea în domeniu, cu re-
spectarea cerințelor legislației europene și 
naționale, a standardelor de calitate, per for -
manță, mediu și dezvoltare durabilă.

Romgaz va creşte producţia zilnică cu 
aproximativ 30% la structura Caragele

Romgaz anunță începerea producției din 
zona adâncă a structurii Caragele, prin son -
da 77 Rosetti, cu un potențial productiv zilnic 
de peste 1500 boe. În anul 2016 Rom gaz a 
identificat o importantă descoperire în sec-
torul nord estic al Platformei Moesice, în ca -
drul ansamblului structural Caragele, la a -
dâncimi de peste 4000 m, această sondă 
confirmând în exploatare descoperirea a -
nunțată inițial. Descoperirea a necesitat pe-
rioada specifică de evaluare complexă  geo -
logică a acumulării de hidrocarburi, precum 
și proiectarea și pregătirea lucrărilor de dez-
voltare care să permită începerea producției.  

Adrian Volintiru, Directorul General al Rom -
gaz a declarat: „Acest rezultat răs plă tește 
efortul deosebit al companiei din ultima pe -
rioadă de timp, de a explora la mare a dân -
cime, în condiții dificile de mare risc, dar cu 
perspectiva confirmării unor importante a -
cumulări de hidrocarburi, în perimetrele a -

flate în concesiune. Lucrările de explorare și 
dezvoltare în această zonă vor continua într-
un ritm susținut, pentru creșterea poten țială 
a volumului resursei estimate, precum și 
pentru valorificarea acesteia. Concomitent, 
Romgaz a intensificat  

exploatarea în zona de adâncime medie a 
structurii Caragele, prin introducerea în pro -
ducție a două noi sonde, cu un debit zilnic 
mediu de peste 1000 boe”.  

Cele trei sonde oferă o nouă perspectivă 
structurii Caragele, prin creșterea producției 
zilnice cu aproximativ 30 %, ceea ce a indus 
o sporire a productiei totale a Companiei cu 
1,4% în luna ianuarie. SNGN Romgaz SA 
des fășoară operațiuni petroliere de explo-
rare, dezvoltare, exploatare în opt perimetre 
pe teritoriul României și are ca obiectiv princi-
pal continuarea lucrărilor de explorare pentru 
identificarea de noi resurse de hidro carburi.
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Situația documentelor de identitate  
în județul Sibiu în 2020

Direcţia Judeţeană de Evidenţă a Persoa -
nelor Sibiu, instituţie publică de interes ju de -
ţean organizată în subordinea Consiliului 
Judeţean Sibiu, ne informează că în anul 
2020, un număr de 4.926 persoane care vor 
împlini vârsta de 14 ani trebuie să se prez-
inte, însoțite de unul dintre părinți sau, după 
caz, de reprezentantul legal, la serviciile pub-
lice comunitare de evidență a persoanelor, în 
vederea solicitării eliberării primului act de 
identitate, în termen de 15 zile de la împli -
nirea acestei vârste.  

De asemenea, tot în cursul acestui an, un 
număr de 26.343 persoane vor fi în situația 
de a le expira termenul de valabilitate al ac-
tului de identitate, astfel încât le informăm, cu 
acest prilej, asupra faptului că au obligația să 
solicite eliberarea unui nou act de identitate 
cu cel mult 180 de zile înainte de expirare, dar 
nu mai puțin de 15 zile, la serviciul public co-
munitar de evidenţă a persoanelor care aron -
dează pe linie de evidenţă a persoanelor 
localitatea de domiciliu, respectiv localitatea 
de reşedinţă, în conformitate cu prevederile 
legale în vigoare. Nerespectarea dispozițiilor 
legale amintite constituie contravenție și se 
sancționează cu amendă de la 40 lei la 80 lei.  

„Considerăm oportun a menționa că actul 

de identitate se eliberează în baza cererii 
pentru eliberarea actului de identitate, de pu -
să personal sau prin împuternicit cu procură 
specială (obţinută de la misiunile diplomat-
ice/oficiile consulare ale României din statul 
în care titularul actului de identitate se află 
temporar în străinătate) la serviciile publice 
comunitare de evidență a persoanelor de pe 
raza județului Sibiu, și a documentelor cu 
care, potrivit legii, se face dovada numelui de 
familie și a prenumelui, a datei nașterii, a 
stării civile, a cetățeniei române – certificatele 
de stare civilă deținute; a adresei de domiciliu 
ori a celei de reședință; a achitării contraval-
orii actului de identitate, potrivit dispoziţiilor 
legale – mai multe detalii se pot obține ac-
cesând site-ul instituției. În situaţia în care tit-
ularii cererilor pentru eliberarea actului de 
identitate nu pot prezenta toate documentele 
necesare emiterii cărţii de identitate, serviciile 
de profil vor elibera solicitanţilor, după caz, 
cărţi de identitate provizorii. În contextul celor 
reiterate, adresăm rugămintea tuturor per-
soanelor care se află în situațiile expuse, dar 
și persoanelor cărora le-au intervenit orice 
alte modificări care impun eliberarea unui 
nou act de identitate, să-și îndeplinească 
obligațiile legale ce le revin, sens în care le 

“Miracolul” de la Săsăuș – Pod nou-nouț  
realizat de Consiliul Județean Sibiu

Doi ofertanți vor să modernizeze drumul județean  
106 C Sibiu - Cisnădie, în dreptul Cartierului Arhitecților

Investiția Consiliului Județean Sibiu privind 
modernizarea drumului județean 106 C Sibiu 
- Cisnădie, pe tronsonul cuprins între ieșirea 
din municipiul Sibiu și podul peste pârâul 
Seviș inclusiv, a trezit interes pentru două 
firme care și-au depus ofertele în vederea 
realizării serviciilor de proiectare în faza de 
proiect tehnic (PT), asigurarea asistenței 
tehnice din partea proiectantului și execuția 
lucrărilor. În competiția pentru realizarea a -
cestui pro iect de infrastructură rutieră nece-
sar și mult așteptat de sibieni au intrat 
Strabag și aso cierea SC TOTAL NSA Con-
struct SRL, SC DP CONS SRL, TERRA 
BUILDING SRL. Comisia de evaluare a ofer-
telor esti mează că semnarea contractului va 
fi posi bilă în următoarele două luni. Durata 
de realizare a serviciilor este de maximum 6 
luni pentru etapa de proiectare și de maxi-
mum 9 luni pentru etapa de execuție lucrări. 

„Această investiție este prioritară pentru 
Consiliul Județean Sibiu și i-am acordat o 
importanță deosebită încă de la începutul 
mandatului când am demarat procedurile de 

întabulare a drumului județean 106 C. Anul tre-
cut am finanțat D.A.L.I. (documentația de 
avizare a lucrărilor de intervenții) și am orga-
nizat o dezbatere publică cu cetățenii din 
Cartierul Arhitecților, cu autoritățile locale și cu 
specialiștii care au realizat D.A.L.I.-ul pentru a 
identifica și implementa cele mai bune soluții. 

Ne preocupă cum ajung oamenii care lo -
cuiesc în ”Arhitecților” la locul de muncă, cum 
ajung copiii la grădiniță și elevii la școală și 
apoi cum se întorc acasă, în condiții de 
siguranță și fără a pierde atât de mult timp în 
trafic. Pentru aceste motive am alocat fonduri 
substanțiale în bugetul pe acest an al Con-
siliului Județean Sibiu pentru modernizarea 
DJ 106 C Sibiu-Cisnădie, pe tronsonul cu -
prins de la ieșirea din Sibiu și până la podul 
peste Seviș și ne vom asigura ca investiția 
să fie realizată în cel mai scurt termen”, a 
precizat președinta Daniela Cîmpean. 

Valoarea estimată a contractului este de 
aproximativ 15,2 milioane lei fără TVA, pro -
iectul fiind realizat în totalitate din bugetul 
Consiliului Județean Sibiu.

Motive de bucurie pentru locuitorii din Să -
săuș, Chirpăr și Marpod, dar și pentru toți cei 
care tranzitează aceste localități frumoase de 
pe Valea Hârtibaciului. Consiliul Județean 
Sibiu a finalizat construirea unui pod nou în 
localitatea Săsăuș., lucrările fiind executate 
de SC PRODIAL SRL. 

Investiția a fost necesară pentru ca tre-
cerea peste drumul județean 105 A să se re-
alizeze în condiții de siguranță, vechiul pod 
fiind într-o stare avansată de degradare din 
cauza inun dațiilor care au afectat structura 
de rezistență. Săptămâna trecută a avut loc 
recepția la terminarea lucrărilor, eveniment la 
care au participat din partea Consiliului 
Județean Sibiu specialiști din cadrul Servici-
ului Patrimoniu și Investiții: Daniela Stoica, 
șef serviciu, ing. Horia Brad și ing. Vasile 
Țârmonea. Noul pod construit, peste pârâul 
Săsăuș, are o deschidere de 17 m și o 
lungime totală de 24,10 m. Lățimea totală a 
podului este de 11,70 m iar lățimea părții 
carosabile a podului este de 7,80 m, fiind 

prevăzut cu două trotuare cu lățimea de 1,50 
m. Pentru construirea acestui pod a fost 
nevoie de relocarea re țelelor electrice, de 
gaze naturale și apă existente în zona vechi-
ului pod și eliberarea amplasamentului pen-
tru execuția podului nou. Valoarea totală a 
investiției se ridică la 2.351.663 lei, finan -
țarea fiind asigurată majoritar din fondurile 
atrase de Consiliul Ju dețean Sibiu prin Pro-
gramul Național de Dez voltare Locală 
(PNDL), în valoare de 2.267.141 lei. 

„Aveam mare nevoie de acest pod, care 
este de un real folos pentru  locuitorii ju de -
țului Sibiu, ai comunei Chirpăr și în special 
pentru locuitorii satului Săsăuș. Consider că 
fiecare investiție se va reflecta în timp în viața 
locuitorilor acestei zone, tot mai des tran -
zitată de turiști din țară și străinătate. Toți cei 
care s-au implicat în realizarea acestei in -
vestiții merită felicitări și sperăm ca în viitor 
să asistăm la cât mai multe realizări de acest 
gen.” A declarat viceprimarul comunei 
Chirpăr, Nicolae Scutea.

invităm la unul dintre cele 19 servicii publice 
comunitare locale de evidenţă a persoanelor 
operaționale la nivelul județului Sibiu (în pre -
zent, cele constituite în subordinea consiliilor 
locale ale celor două municipii, ale celor 
nouă oraşe, precum şi cele ale comunelor: 

Axente Sever, Dîrlos, Laslea, Orlat, Slimnic, 
Șelimbăr, Șura Mică și Turnu Roșu), structuri 
locale aflate în coordonarea metodologică a 
Direcţiei Judeţene de Evidenţă a Persoanelor 
Sibiu.” a precizat Directorul Executiv al 
instituției, Florin-Ioan Munteanu.

Direcţia Judeţeană de Evidenţă a Persoa nelor Sibiu
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E TIMPUL SĂ VII LA DENTIST FĂRĂ TEAMĂ! 
SIBIU, STR. IOAN LUPAȘ, NR. 26-28 

PROGRAMĂRI ȘI DETALII: 0369 446 916

Grup de Terapie și Suport  
pentru Persoanele Dependente 
la Crucea Roșie Sibiu

Este un proiect care vine în sprijinul per-
soanelor dependente de alcool, droguri, jo -
curi de noroc și pornografie. Având în ve dere 
că în Sibiu nu prea există asemenea grupuri 
de sprijin pentru această categorie vulne -
rabilă, la Crucea Roșie Sibiu, datorită colab-
oratorilor și prietenilor noștri, Vasile Șoaită și 
Maria Radu, am reușit să venim cu un proiect 
care poate acoperi această nevoie. 

Vasile Șoaită este psiholog, specializat în 
psihoterapia integrativă și terapia familiei, cu 
o experiență de peste 15 ani în tratarea de -
pendenței de alcool, jocuri sau droguri. Ex -
periența terapiei a fost dobandită printr-o 
bună colaborare cu oamenii care i-au trecut 
pragul cabinetului atât în România - în primul 
centru de tip comunitate terapeutică la Cru -
cea Albastră din Șura Mică cât și în Marea 

Britanie - în clinica de lux Whithersdane Hall, 
Promis Clinics din Wye, Kent. 

Maria Radu, asistent social principal cu o 
experiență în consiliere individuală și de grup 
de peste 10 ani în diferite dependențe (tutun, 
alcool, droguri), doctor în sociologie, multiple 
specializări în domeniul adicțiilor. 

Terapia de grup pentru dependenți este 
forma de terapia de maximă respondenta 
pentru cei suferinzi de dependență, depresie 
ori anxietate. 

De ce si pentru ce terapia de grup? 
 - Oboseala cronica a celui dependent e un 

semn al nevoii de schimbare. 
- Suferința e apăsată și de rușine - de 

aceea pare greu de tratat dependență. 
- Au fost mai multe încercări și “sforțări” de 

a renunța la viciu. 
- Chiar de e timidă, dorința de schimbare  

poate face minuni. 
 Noi sprijinim oamenii în procesul de schim-

bare prin terapia de grup pentru ca pe lângă 
psihoterapeut există un foarte bun doctor: 
GRUPUL celor care au trecut prin de pen -
dență!  

Grupul de Terapie și Suport pentru Per-
soanele Dependențe se va întruni în fiecare 
joi, între orele 17.00 – 19.00 la sediul Crucii 
Roșii Sibiu de ps strada A. D. Xenopol nr 1, 
în prezența celor doi terapeuți, Vasile Șoaită 
și Maria Radu și va fi format din 5 – 10 per-
soane. Pentru înscrieri și detalii ne puteți 
contacta telefonic la 0269 217 646 de luni 
până vineri între orele 10.00 – 16.00. 

„Un punct de cotitură nu este sfârșitul dru-
mului decât dacă refuzi să iei curba.“ AnonimMaria Radu - asistent social principal
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Hernia reprezintă ieșirea unui organ (cel 
mai frecvent o ansa intestinală) din cavitatea 
peri toneală printr-un punct de slabă re zis -
tență de la nivelul musculaturii peretelui ab-
dominal, ajungând imediat sub piele. Aceasta 
apare datorită unui dezechilibru între pre-
siunea intraabdominală și rezistența pere -
telui abdominal. Cel mai frecvent este 
con secința unui efort fizic intens sau pate sa 
apară la persoane care solicită excesiv mus-
culatura abdominală: tușitori cronici, bărbați 
cu a fecțiuni ale prostatei, constipație etc. 

În funcție de localizarea acestor puncte de 
slabă rezistență herniile se împart în:  

- hernii inghinale – apar sub forma unei 
um flături localizate la nivelul regiunii inghi-
nale sau chiar la nivelul scrotului și sunt mult 
mai frecvente la bărbați decât la femei. 

- hernii ombilicale – sunt vizibile sub forma 
unei proeminențe localizate la nivelul om-
bilicului și sunt mai frevente la copii și femei. 

- hernii femurale – apar la rădăcina coapsei 
sub forma unei umflături care adesea poate 
fi con fundată cu o adenopatie (ganglion) și 
sunt majoritare la femei. 

Hernia necomplicată este aproape asim -
pto matică, în sensul ca aparitia proeminenței 
(um flăturii) în una din zonele precizate mai 
sus nu este însoțită de durere, ci doar de o 
simplă jenă care poate fi ușor ignorată. Her-
nia poate fi împinsă cu ușurință la loc in ca -
vitatea peritoneală. Acesta e momentul optim 

pentru terapie. Din păcate datorită lipsei unei 
informări adecvate, mulți pacienți pierd acest 
moment, care poate dura ani de zile și ajung 
la medic în faza instalării complicațiilor. Aces-
tea constau în încarcerare (hernia nu se mai 
poate reduce în cavitatea pe ritoneală), stran-
gulare (suprimarea circulatiei la nivelul seg-
mentului herniat cu apariția necrozei și a 
ocluziei intestinale – ”încurcătura de mațe”) 
și peritonita (perforația unei anse intestinale). 
Pentru pacientul ajuns în faza complicațiilor 
tratamentul este mult mai dificil, fiind soldat 
cu diferite sechele și risc de recidivă. 

Tratamentul herniilor este exclusiv chirur-
gical. De-a lungul timpului a trecut prin 
diferite faze, de la procedeele vechi cu anco-
rarea sub tensiune a țesuturilor de rezistență 
din zonă, cu spitalizare de până la 7 zile, la 
folosirea de materiale protetice și spitalizare 
de zi, la momentul actual. 

În cadrul Centrului Medical Proctoven se 
prac tică tratamentul ultramodern al herniei, 
folosindu-se o combinație particulară de 
anestezie ceea ce asigură posibilitatea ex -
ternării în aceeași zi. 

Conf. Univ. Dr. Tanasescu Ciprian  
Medic Primar Chirurg 

Doctor în Științe Medicale 
Competență în chirurgie oncologică 

Tel. Programari 0369/410858 sau 
0735/545530

PROCTOVEN:  
CUM SĂ SCAPI DE HERNIE ÎN CATEVA ORE?

Paturi moderne și performante 
pentru pacienții SCJU Sibiu 

Calitatea serviciilor medicale are nume -
roase dimensiuni, una dintre acestea fiind în 
strânsă legătură cu gradul de confort al pa-
cientului. Plecând de la această premisă, 
SCJU Sibiu împreună cu Consiliul Județean 
Sibiu au continuat investițiile pentru îmbu -
nătățirea bazei materiale a celei mai mari 
instituții sanitare a județului. Astfel, spitalul a 
fost dotat cu 64 de paturi noi, cu saltele și 
noptiere pe roți. Valoarea investiției este de 
235.334 lei, cu TVA inclus. Paturile au fost 
distribuite pe mai multe secții: Oncologie, Boli 
Infecțioase, Diabet-nutriție și spitalizare de zi 
Gastroenterologie. Cel mai important benefi-
ciar al acestei investiții este Secția Clinică 
Oncologie unde au fost schimbate toate cele 
38 de paturi din dotare. De asemenea și 
toate paturile (15) compartimentului Diabet 
au fost înlocuite. Paturile moderne și perfor-
mante sunt prevăzute cu 3 manivele pentru 
ridicare,  au rama din oțel laminat, laterale pli-
abile din aluminiu și au o sarcină maximă de 
200 kg.  

„Este un nou pas important pe care îl fa -
cem pentru îmbunătățirea standardelor de 
calitate a serviciilor spitalicești, echipamen -
tele achiziționate fiind unele moderne, adap-
tate îngrijirilor medicale atât din perspectiva 
gradului de confort cât și din cea a facilitării 
activității personalului medical. Beneficiem în 
acest sens de suportul continuu al Consiliului 
Județean Sibiu și vom continua să investim 
în sănătatea sibienilor”, a declarat Cornel 
Benchea, managerul SCJU Sibiu.  

Paturile sunt echipate cu roți cu frână, su-
port de perfuzie ajustabil iar picioarele sale 
nu sunt situate la acelaşi nivel cu cadrul 
tăbliilor ci în interiorul suprafeţei destinate pa-
cientului față de ramele patului, pentru a pre-
veni lovirea de către pacient, vizitatori și 
per sonalul medical. Confortul pacientului 
este asigurat prin posibilitatea de ridicare în 
unghi de 35° pentru picioare și de ridicare în 
unghi 75° a suportului pentru spate. Saltelele 
în trei secțiuni achiziționate asigură un con-
fort deosebit pacientului, fiind confecționate 
din spumă poliuretanică cu un grad ridicat de 
elasticitate. Sunt prevăzute cu husa lavabilă 

din piele ecologică (poliester peliculizat), 
detașabilă, cu fermoar. Noptiera pe roți și 
structură de aluminiu este una foarte utilă, 
concepută pentru mai multe destinații și 
prevăzută cu tavă tip masă pliabilă cu decu-
paj de pahare, sertar glisant, spațiu de de-
pozitare cu poliță si ușă din plastic ABS. 
Noptiera mai este dotată, pe ambele laterale 
cu suport de prosop.  

“Ne bucurăm că, urmare a acestei dotări, 
toate paturile din una dintre cele mai solici-
tate secții, anume Oncologia, au fost în-
locuite iar pacienții vor primi tratamentele în 
codiții mult mai bune, lucru valabil și pentru 
compartimentul Diabet, unde toate paturile 
sunt, de asemenea, noi. Totodată, în cadrul 
structurii de spitalizare de zi de la Gastroen-
terologie sunt repartizate 2 paturi iar la secția 
Boli Infecțioase 8 paturi”, a declarat Robert 
Fotache, Directorul Administrativ al SCJU 
Sibiu.
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David Răulea, campion în scaun rulant:  

Atletismul și baschetul, sporturile  
care i-au oferit independența

Viața pare a fi o loterie, în care destinul 
fiecăruia dintre noi este este un bilet. Acum 
poți fi un om în putere, sănătos și fără grija 
zilei de mâine, iar peste câteva minute, totul 
se poate schimba. Poți pierde faima, bani 
sau sănătatea, dar îți poți păstra demnitatea, 
credința în Dumnezeu și avându-i pe cei 
dragi alături, o poți lua de la capăt. Această 
„teorie” este valabilă și în cazul lui David 
Răulea, campionului baschetbalist sibian 
aflat într-un scaun rulant. Are doar 40 de ani, 
iar ultimii 28 i-a petrecut în scaun cu rotile. 
La 12 ani, viaţa lui David Răulea s-a schim-
bat după ce din cauza unui accident a rămas 
„prizonier” al unui scaun cu rotile și, cu toate 
acestea, este plin de viață, râde cu poftă, 
glumește și este mereu pozitiv. Are o energie 
pe care ți-o transmite imediat, de îndată ce 
îți adresează câteva vorbe. În prezent, David 
Răulea este unul dintre cei 8 componenți ai 
echipei de baschet în scaune rulante, aflată 
sub egida Clubului Sportiv Comunitar Sibiu. 
Despre povestea de viață a campionului nos-
tru, despre ceea ce însemnă să „trăiești cu 
un handicap”, care sunt problemele cu care 
se confruntă și cum sunt „văzute” aceste su-
flete de către societate am aflat de la bas -
chet balistul David Răulea.  

Ce s-a întâmplat și de cât timp vă aflați 
într-un scaun rulant? 

M-am urcat pe un stâlp de înaltă tensiune 
şi de la căzătura respectivă am rămas paral-
izat 6 luni, după care am început să îmi simt 
membrele inferioare. Nu pot să merg, 
muşchii s-au atrofaiat, încheieturile sunt dis-
truse. A urmat o perioadă de cinci ani în care 
a stat cea mai mare parte a timpului internat 
în spital, pentru şedinţe de recuperare, timp 
în care mama lui i-a stat alături.  Mama a 
demisionat din slujba pe care o avea şi a de-
venit însoţitorul meu. În tot acest timp, de 
cinci ani, a stat internată cu mine, în spital. 
De-aceea nu am simţit această perioadă ca 
fiind foarte grea. 

Cum ați descoperit pasiunea pentru 
baschet? De ce acest sport? 

Sportul în scaun rulant îl pratic din 2002, 
nu am început cu baschetul, inițial am făcut 
atletism, dar și tenis de masă. În Sibiu, am 
început să joc baschet în anul 2012, iar 
echipa din cadrul Clubului Comunitar Sibiu a 
luat naștere în urmă cu aproximativ 2 ani. 
Acest sport constituie și o modalitate foarte 
bună de a socializa, de a cunoaște povești 
impresionante de viață și de a ne face noi pri-
eteni. Sportul pentru mine a fost o rampă de 
lansare. M-a scos în lume, am văzut o altă 
faţă a persoanei cu dizabilităţi în fotoliu rulant 

şi am văzut că se pot face multe activităţi de-
spre care eu nu ştiam. Nu ştiam că se poate 
face sport, nu ştiam că se poate conduce o 
maşină la momentul respectiv. Mi-a deschis 
puţin ochii, am văzut o altă lume. 

Știu că aveți un palmares despre care 
merită să afle și cititorii noștri 

Da, am în palmares (dacă pot spune așa) 
un titlu de campion naţional la atletism, 
obţinut în 1997, iar un an mai târziu am de-
venit dubluvicecampion naţional la aceeaşi 
competiţie. Cea mai importantă competiţie la 
care am participat a fost maratonul Londrei 
din 2002. Atletismul pentru mine a fost o 
plăcere când practicam această ramură 
sportivă, dar simțeam nevoia de a face un 
sport de echipă, iar acest lucru l-am găsit în 
baschet. Până în prezent, alături de colegii 
mei de la Clubul Sportiv Comunitar Sibiu nu 
am reușit să particip la competiții de baschet, 
dar ne dorim ca în acest an să fim noi cei 
care organizează un asemenea eveniment, 
un  Campionat Național de Baschet în Scaun 
Rulant. Ne-am confruntat cu o problemă de 
logistică, întrucât scaunele rulante pe care le 
folosim sunt speciale pentru baschet. Am 
reușit să achiziționăm doar șase astfel de 
scaune, deși avem nevoie de vreo opt, 
neavându-le nu eram pregătiți ca echipă să 
participăm la competiții de o mare anvergură.  
Am participat la concursuri importante de 
baschet când am făcut parte din cadrul 
Fundației Motivation din București, cum ar fi 
campionatele naționale de baschet organi-
zate în Brașov, București, obținând la un mo-
ment dat locul 4, locul 2.  Nu cred că sunt 
premiile atât de importante, pentru membrii 
clubului nostru din Sibiu este mai important 
să demonstrăm că se poate practica un sport 
în scaun rulant și de a atrage cât mai multe 
persoane cu diverse dizabilități. 

Care au fost principalele probleme cu 
care v-ați confruntat de cât timp vă aflați 
într-un scaun rulant? 

Dacă ar fi să o luăm cu început, principala 
problemă a constat în achiziționarea unui 
scaun rulant, pe care l-am primit printr-o do -
nație, dar care nu era pe măsura mea. În pre -
zent, fiecare astfel de scaune este adaptat 
mărimii, greutății acelei persoane. De ase -
menea, m-am confruntat la rândul meu cu 
accesibilitatea în instituțile sibiene. Era foarte 
dificil să ieși în oraș, bordurile nu aveau 
rampe, clădirile publice nu aveau accesibili-
tate, dar treptat s-au făcut progrese. În pre -
zent, accesul în instituții, magazine, mijloace 
de transport s-a mai îmbunătățit, dar mai 
este loc de mai bine.  

Care este percepția sibienilor despre 
persoanele care pratică baschet în scaun 
rulant? 

Consider că percepția sibienilor începe să 
se îmbunățeasă și am observat acest lucru 
și prin intermediul meciurilor demonstrative 
pe care le-am organizat în Sala Transilvania, 
participarea noastră la cross-uri, să alegăm 
5 kilometri într-un scaun rulant la Maratonul 
Internațional al Sibiului. Lumea a început să 
ne cunoască și a văzut că putem face sport 
și dacă ne aflăm într-un scaun rulant. Acum 
2 ani am organizat la Sibiu pentru prima dată 
evenimentul Marea MoșMondeală, un cross 
unde participanții s-au costumat în Moș Cră -
ciun și au alergat pentru noi, persoanele 
aflate în scaun rulant.  Din donațiile strânse 
am putut achiziționa acele scaune rulante 
speciale de baschet. Din păcate, din cauza 
condițiilor de pe traseu nu am putut alerga, 
însă noi le-am oferit kit-urile și medalile. 

Laura Nițu

Marian are nevoie de noi
Viața ne supune de-a lungul timpului la di-

verse provocări, ne testează încrederea în 
cei din jurul nostru, credința în proprile forțe 
sau în Dumnezeu. Cu siguranță, cel mai greu 
test este să vezi starea de neputință și de 
suferință a celei mai dragi ființe din viața ta, 
care de multe ori poate fi propriul copil. De 
câteva zile, Maria Rociu, mama a șapte în-
geri care au vârste cuprinse între 6 și 18 ani, 
trece prin acest test. Femeia își privește cu 
neputință băiatul de doar 16 ani și se 
întreabă de ce nu își revine din starea gravă 
în care se află de vreo 2-3 zile. 

Coșmarul a început în urmă cu câteva zile, 
când tânărul se pregătea să meargă la școa -
lă și se simțea slăbit, amețea și îi venea să 
vomite. Copilul a primit medicamentație de la 
medicul de familie, dar nu părea să se în -
sănătoșească. La începutul săptămânii, bă -
iatul a avut stare de vomă și în doar câteva 
minute, mama și-a văzut fiul cum se pră bu -
șește sub privirile ei. A sunat speriată la 112, 
iar salvarea i-a transportat la Spitalul Oră -
șenesc din Agnita, iar de aici au fost trans -

ferați la Spitalul Clinic de Pediatrie Luther și 
mai apoi la Spitalul de Psihiatrie ”Dr. Gheo-
rghe Preda”.  

La prima vedere diagnosticul pus de medici 
a fost „otită netratată”, care i-ar fi afectat 
creierul. Copilul și-a mai revenit, dar are în 
continuare amețeli, vomită orice mănâncă, 
motiv pentru care se află în continuare în per-
fuzii. Mama și fratele mai mare îl vizitează zil-
nic, cu toate că financiar le este destul de 
greu să facă naveta zilnic din Agnita în Sibiu. 
Este posibil să îl externeze săptămâna vi-
itoare. Cu toate că cel mic se simte rău, din 
analize nu reiese clar dacă este vorba de-
spre otită netrată sau altceva mai grav. 
Mama ar vrea să repete analizele la Poli -
sano, dar nu are banii necesari. Atât aceasta, 
cât și cei doi copii mai mari lucrează cu ziua 
pe la vecini, femeia fiind divorțată de soțul ei 
de aproximativ 4 ani de zile.  

Din spusele soției, bărbatul nu muncea, era 
un om violent și recalcitrant, în special când 
se afla în stare de ebrietate. Sătulă de toate 
acestea, femeia și-a luat cei șapte copii și a 

plecat în lume, dar cu ajutorul semenilor a 
reușit să se stabilească în orașul Agnita. În 
secolul 21, 8 suflete locuiesc în două că -
măruțe, cu WC-ul în fundul curții. Și, cu toate 
acestea, cei șapte copilași sunt sănătoși (mai 
puțin situația din prezent a lui Marian), curați, 
cuminți și cu note bune la școală. Sunt 
averea mamei. 

Este bine să fii ajutorul lui Moș Crăciun în 
oricare perioadă din an, de aceea poate sunt 
încă oameni cu suflet mare care vor să îi mai 
ajute. Din discuțiile cu mama, în prezent ar 
mai avea nevoie de lemne și bani pentru a-i 
putea cumpăra medicamente băiatului și de 
a-i plăti analizele. 

Cum putem ajuta    
Cei care doresc să ajute familia din Ag-

nita o pot contacta pe mamă la numărul de 

telefon 0770/748455 sau pot face donaţii în 

contul RO81RZBR0000060006575341 de-

schis la Reiffeissen Bank Avrig pe numele 

Rociu Maria. 
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EMINESCU, TE IUBIM!

Între Dumnezeu şi neamul său 
Prin iureşul stârnit în lacul codrilor albastru, 

care poate simboliza de fapt întinderea spa -
ţiului  românesc, valurile generate de piatra 
aruncată de globaliştii lumii ne „susură” cu 
dispreţ „necesara” includere a lui Eminescu 
în categoria persoanelor indezirabile, ca o 
tragică ironie a „libertăţii” actuale de a ne în-
toarce în anii "50 ai comunismului, în încer-
carea disperată a semidocţilor de serviciu ai 
noii ordini mondiale de a şterge astfel urmele 
cele mai adânci pe care genialitatea lui Emi-
nescu ni le-a lăsat, în prea grăbita sa trecere, 
pe pământul sfânt al unei ţări a cărei identi-
tate naţională a plătit-o cu vitejie, aşa cum a 
făcut-o cândva şi celălalt Mihai al istoriei 
noastre, până la sacrificiul suprem.    

Astfel, de pe culmile cele mai înalte ale 
cugetului, poetul nepereche Eminescu a fost, 
la fel ca şi un rege în mijlocul luptei, eroul 
care, lovind fără milă cu Spada Cuvântului, 
întru adevăr, a afirmat, impus şi apărat ce -
tatea, limba, neamul şi credinţa stră mo -
şească (ortodoxă). Fără să ţină cont de 
con secinţe, ca o sfidare a unei posterităţi în 
care numai neghiobii îşi imaginează că sunt 
şi ei genii, Eminescu a cântat în versurile 
sale simţăminte umane fabuloase care se 
ridică deasupra graniţelor raţiunii şi, identi-
ficându-se în cel mai înalt grad posibil cu 
aspiraţiile poporului român, a trăit ca nimeni 
altul durerile neamului, a îndurat şi şi-a asu -
mat toată complexitatea suferinţelor româ -
nilor şi a neamului său asuprit de străini. 
E moţia profundă prin care Eminescu şi-a ex-
primat liric dragostea faţă de gloria românilor 
de-a lungul istoriei, în ciuda faptului că UN-
ESCO a şi emis o rezoluţie specială în 1988 
la Paris (prin care se proclama omagierea la 

nivel mondial a centenarului morţii lui Emi-
nescu, motivându-se „grandoarea şi frumu -
seţea operei sale”), îi „deranjează” astăzi pe 
nişte inculţi „oficiali” care şi-au propus să ne 
determine prin orice mijloace să nu mai fim 
nici români, nici creştini, nici sensibili! Vor să 
fim chiar, de s-ar putea, reduşi definitiv la 
tăcere, umilinţă şi necinste…  

Împotriva unor asemenea „lideri” naţionali 
s-a ridicat sufletul de foc al lui Eminescu, 
identificându-se în profunzimi lirice inegala-
bile cu tot ce are mai curat şi mai nobil po -
porul român, cel atât de trădat şi batjocorit 
de conducătorii săi. Iar războiul lui Eminescu, 
cu toţi troglodiţii acestui veac de pripas, con -
tinuă acum prin cei care ne asumăm o de -
claraţie publică izvorâtă din cele mai pro -
funde convingeri afective: EMINESCU, TE 
IUBIM! Miza acestei lupte a noastre, ca o 
mărturie de credinţă, constă în înţelegerea 
deplină a faptului că scoaterea preconizată 
a lui Eminescu din conştiinţa publicului în -
seamnă, în fond, o „palmă” catastrofală dată 
poporului român prin pierderea identităţii 
noastre naţionale. Şi a demnităţii… 

Naşterea şi educaţia religioasă 
Pentru că mulţi nu ştim prea mare lucru de-

spre viaţa şi concepţiile celui inspirat supran-
umit „luceafărul poeziei româneşti”, Mihai 
Eminescu, iar în prezent se fac eforturi de 
blamare şi discreditare a memoriei sale, este 
bine să ştim că poetul nepereche – de de-
parte cel mare scriitor român şi unul dintre 
cei mai mari poeţi ai lumii – s-a născut la 15 
ianuarie 1850, la Botoşani, într-o familie de 
ţărani evlavioşi din nordul Moldovei. Mihai a 
văzut lumina zilei, pe care avea să o pe -
rceapă cu o intensitate de cuget răsfrântă în 
veşnicie, într-o familie cu 11 copii (el fiind al 
7-lea născut). A fost botezat ortodox, în bis-
erica cu hramul Adormirii Maicii Domnului din 
Botoşani, eveniment la care a participat şi 
maica Fevronia, stareţa mănăstirii Agafton. 
La această biserică s-a pus, în 1979, o tăbliţă 
cu textul „În această biserică a fost botezat, 
în ziua de 21 ianuarie 1850, Mihai Emi-
nescu”. Şi astăzi pot turiştii să vadă cristelniţa 
de la botez (la biserica veche din Ipoteşti), 
precum şi linguriţa din care a primit poetul Sf. 
Împărtăşanie (păstrată la Casa memorială 
din Ipoteşti)…  

În profunzimile intimităţii lui, viitorul mare 
gânditor a beneficiat de un fond religios con-
genital, etalat în opera sa cu o savoare a 
lucidităţii şi a simplităţii cum nu ne-a fost dat 
să cunoaştem, tocmai datorită răsfrângerii 

ereditare pe care a moştenit-o de la înaintaşii 
săi. Căci atât tatăl său, Gheorghe, cât şi 
mama sa, Raluca, au avut în neamul lor pre-
decesori cu credinţă, frică şi iubire de Dum-
nezeu: un dascăl bisericesc, un epitrop, 
monahi şi monahii (dinspre mamă, în as-
cetismul ortodox, s-au călugărit doi fraţi, trei 
surori şi o verişoară). Statornicia lor în cre -
dinţa specifică neamului românesc, în Orto-
doxie, se relevă şi din faptul că înaintaşii 
dinspre tată ai poetului Eminescu au fost 
transilvăneni imigranţi dincoace de Carpaţi 
(pentru că s-au împotrivit uniaţiei cu catolicii), 
ca să nu mai vorbim de faptul că însăşi 
părinţii lui erau credincioşi… Şi, cum este şi 
firesc, s-au îngrijit să le transmită şi copiilor 
dragostea faţă de cele sfinte. Aşa se explică 
şi de ce, la stăruinţele soţiei sale Raluca, 
Gheorghe Eminovici (tatăl lui Eminescu) a 
cumpărat biserica vecină moşiei de la Ipo -
teşti (cum menţionează şi academicianul 
George Călinescu), a adus acolo un preot pe 
cheltuiala sa şi a înzestrat biserica cu o -
doare, cărţi etc. În ea îl ducea mama sa încă 
de mic pe Eminescu, în duminici şi sărbători, 
cum spune şi cunoscutul eminescolog C. 
Botez. Mai târziu însă, Mihai avea să meargă 
singur, intra în biserică şi, la ore când nu se 
oficia Sf. Liturghie, contempla icoanele, cerc-
eta cărţile etc. Este important de menţionat 
că în partea de la altar a acestei bisericuţe 
ortodoxe vechi, de la Ipoteşti, a fost în mor -
mântată în 1876 mama sa Raluca (mormânt 
la care poetul, cum reiese din poezia „O, 
mamă”, resimte chemarea tainică a mamei) 
şi, în 1884, tatăl său Gheorghe. 

„Sămânţa” credinţei, pe care părinţii i-au 
sădit-o cu grijă, a rodit în sufletul lui Emi-
nescu. De aceasta ne convingem atât de 
mişcător din literatura de geniu, impregnată 
de adierea mângâietoare a harului, a celui 
care a fost încărcat de povara unei dureri 
naţionale care poate fi înţeleasă drept sacri-
ficiu de sine în numele iubirii de oameni. Ca 
dovadă cât de mult a îndrăgit poetul Biserica, 
dar şi cât de mare respect a avut faţă de 
învăţătura religioasă insuflată de părinţi şi, în 
general, de vrednicii noştri strămoşi, Emi-
nescu a „cules” cu hărnicie nectarul haric al 
mănăstirilor ortodoxe cercetate şi ni l-a dăruit 
nouă sub formă de balsam artistic: datorită 
prezenţei lui în aceste „cereşti casteluri de-a 
lui Hristos”, cum avea să denumească mă -
năstirile în poezia „Închinare lui Ştefan cel 
Mare”, Eminescu ne-a dăruit creaţii minunate 
precum „Călin-file de poveste”, „Făt-Frumos 
din tei” (scrise după ce le-a vizitat pe mă -
tuşile sale, călugăriţe la mănăstirea Agafton), 

„Singurătate” (scrisă la mănăstirea Râşca, 
unde a stat câteva luni într-o chilie), „Săr -
manul Dionis” (are ca personaj principal pe 
călugărul Dan) iar nuvela „Cezara” începe cu 
o acţiune la o mănăstire…    

Că Eminescu se ruga şi scria la multele 
mănăstiri pe la care trecea (Humor, Putna, 
Voroneţ, Cernica, Snagov, Căldăruşani, Vă -
ratec, Neamţ etc) ne-o confirmă şi mărturia 
monahiei Agafia din lucrarea „Convorbiri 
duhovniceşti”, scrisă de vrednicul de po me -
nire părintele Ioanichie Bălan: „Venea (Emi-
nescu – n.a.) regulat în fiecare vară (…) se 
ruga în biserică… asculta cântarea maicilor 
de la strană. Îi plăcea cum cântă. Era tot-
deauna singuratic. Venea mereu singur. 
Apoi, se ducea aproape de mănăstire, pe un 
deal în pădure, unde este o poiană fru moa -
să, liniştită. Medita… scria poezii, asculta 
clopotele mănăstirii. Seara se întorcea… se 
ruga, mânca ceva şi se culca. După ce s-a 
îmbolnăvit, nu mai venea aşa des. Dar mai -
cile… plângeau şi dădeau slujbe la preoţii 
mănăstirii pentru sănătatea lui… Iar după ce 
a murit Eminescu, maicile îi făceau regulat 
colivă şi parastas la biserică, în fiecare sâm -
bătă”. Pe unde mergea, Eminescu nu uita să 
frecventeze bisericile: la Iaşi a locuit cu Ion 
Creangă la mănăstirea Golia, când a venit 
prima dată în Bucureşti a stat la mănăstirea 
Calmata, iar la Cernăuţi, cum ne confirmă 
Gala Galaction, mergea regulat la Catedrala 
ortodocşilor de aici. 

Admiraţia lui Eminescu pentru frumuseţea 
aparte a trăirii pure, din spaţiile monahal-as-
cetice, se observă şi din următoarele sale 
versuri: „Şi-n odăile înalte din frumoasa – 
monastire / Sunt pe muri tablouri mândre, 
nimerită zugrăvire… a credinţei din bătrâni” 
(poezia „Memento mori”); „Sufletul întreabă 
inima cu dor / Va fi mănăstirea cu zidiri cer– 

Bogăţia de idei a lui Eminescu, prin care 
„cercul strâmt” al raţiunii a fost depăşit de 
credinţa cea veşnică, a reuşit să înalţe, pen-
tru mai bine de un secol, în binemeritate cri -
tici aspre adresate tuturor impostorilor, 
sim ţirea a tot ce are mai sensibil naţiunea 
română… Privindu-ne vizionar prin ochii 
sacralităţii, de pe un pisc la care alţii nici mă -
car nu îndrăznesc să viseze, Eminescu stă 
neclintit ca un „ghimpe” (şi mai puternic, la 
figurat, decât bomba atomică) în calea mar -
şului desacralizant la care participă pigmei 
din „toată floarea cea vestită a întregului 
Apus”, având ca dublu scop să ne fure su-
fletele şi să ne transforme pe toţi în nişte 
damnabile „unelte vorbitoare”…

A început  “demitizarea” prin mistificare! De ce este  
Eminescu, pentru cei care vor pângărirea României  
prin păgânizare, „inamicul public numărul 1”?

Costel NEACȘU

Mihai Eminescu în colecția Muzeului Național Brukenthal
Poetul național Mihai Eminescu a ajuns de 

mai multe ori în orașul Sibiu. Prezența sa 
este cunoscută și a fost cercetată de spe -
cialiști. Încă de la vârsta de 16 ani, Mihai Em-
inescu, a cunoscut Sibiul în anul 1866 iar mai 
apoi în anul 1868 revine la Sibiu cu trupa de 
teatru a lui Pascaly în care el era sufleor. În 
închiderea stagiunii cunoaștem faptul că E -
mi nescu a participat și la banchetul ce a avut 
loc în Hotelul Împăratul Romanilor. 

Muzeul Național Brukenthal, deține 2 piese 
care subliniază și amintește rolul și geniul 
său creator dar și prezența și participarea sa 
la viața culturală. Astfel, Muzeul de Istorie 
Naturală din Sibiu, astăzi secție a Muzeului 
Național Brukenthal, a fost vizitat în iulie 
1869 de către Mihai Eminescu. Vizita a fost 
consemnată prin semnătura acestuia în Car -
tea de Onoare a Societății Ardelene de Știin -
țele Naturii din Sibiu (societatea fondatoare a 
muzeului). Aceasta este și ultima atestare a 
prezenței lui Mihai Eminescu la Sibiu. 

A altă piesă importantă ce amintește de 
Mihai Eminescu și care se găsește în colec -
ția de grafică a Muzeului Național Brukenthal 
este Luceafărul, realizat în peniță de artistul 
sibian Octavian Smigelschi.  

Dacă am considera că primul act care face 
trimitere la Mihai Eminescu realizat de int-
electualitatea din Sibiu în frunte cu Octavian 
Goga, pe atunci la Budapesta, a fost înfiin -
țarea revistei intitulată într-un mod sugestiv 
Luceafărul al doilea act cultural dedicat poe-
tului național a fost realizarea ilustrației revis-
tei de către Octavian Smigeslchi în anul 1904 
și editată în numărul 6 di data de 15 martie a 
acelui an. Trebuie să menționăm faptul că în-
cepând cu anul 2015, revista Luceafărul a 
fost reeditată într-o serie nouă de Asociația 
culturală Octavian Smigelschi ca un act de 
reparație culturală și de continuitate a presti-
gioasei reviste sibiene. Astfel că putem 
spune că reflexia artistului sibian asupra 
poeziei lui Mihai Eminescu s-a tradus, în de-
cursul timpului, prin colaborările la revista lui 
Octavian Goga, Luceafărul, a cărei copertă 
în spirit simbolist Smigelschi o concepe. 

Sperăm că aceste lucruri care s-au realizat 
acum mai bine de un veac să însuflețească 
și astăzi intelectualii și tinerii contemporani 
de a se apropia și de a participa activ la viața 
culturală locală. 

Alexandru Constantin Chituță
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Teatrul de Balet Sibiu, partener în proiectul SOFT POWER – Cultură și 
arta contemporană – dialog pentru schimbare, finanțat prin Mecanismul 
Financiar al Spațiului Economic European - Granturile SEE

Dansul contemporan este mai puțin cunos-
cut decât muzica, filmul sau teatrul. Ca și 
provocări ale domeniului, sunt identificate 
lipsa de școli profesioniste de dans, precum 
și un deficit de profesori de dans contempo-
ran care ar putea să educe dansatori/ prac -
ticanți/spectatori ai dansului. O altă problemă 
cu care se confruntă artiștii de dans contem-
poran, practicienii, precum și operatorii di -
seminării este numărul mic de spectatori. 
Principalele motive ale acestor provocări 
sunt slaba informare si cunoștințele insufi-
ciente ale publicului despre dansul contem-
poran, formele ineficiente de prezentare si 
slaba diseminare a producțiilor de dans con-
temporan din cauza fondurilor limitate, mai 
ales in orașele cu un număr mic de locuitori 
sau în zonele rurale. Parteneriatul propus va 
întări colaborarea bilaterală în domeniul artei 
contemporane între România și Norvegia, fa-
cilitând schimbul de experiență între dan -
satori, know-how și bune practici în domeniul 
diseminării. Dialogul intercultural va fi încu-
rajat prin realizarea co-producției spectacolu-
lui de dans contemporan Soft-Power, dar și 
a activităților complementare acestuia (ate-
liere de dans contemporan pentru copii și 
tineri, workshop-uri pentru dezvoltarea au -
dienței, activități de job-shadowing). 

Anul 2020 aduce în fața publicului 
Teatrului de Balet din Sibiu peste 30 de 
evenimente, 5 premiere și 25 de reluări 
prin colaborări de excepție, majoritatea 
urmând a se desfășura pe scena Centru-
lui Cultural „Ion Besoiu” 

O veste mult așteptată este întoarcerea la 
sala mare de spectacole a Centrului Cultural 
„Ion Besoiu” pentru cele mai multe dintre 
spectacolele Teatrului de Balet. 

Începutul anului aduce în fața publicului re-
luarea a două spectacole de mare succes, 
Lacul lebedelor în data de 28 ianuarie și 
Barococo Party, în data de 7 februarie. Nou-
tatea în prima dintre cele două producții 
constă în faptul că, spre deosebire de anii 
anteriori în care în rolurile principale au 
dansat balerini invitați de la alte instituții din 
țară, anul acesta centru scenei revine ba-
lerinilor Teatrului de Balet Sibiu – Ayaka 
Nagai și Maynard Miranda Fernandez.  

Un eveniment artistic mult așteptat și anul 
acesta este spectacolul de teatru-dans Baro-
coco Party în regia, scenografia și dramatur-
gia lui Sergiu Anghel, care a avut premiera 
anul trecut în data de 3 decembrie. Din 
distribuția spectacolului fac parte actorii Na-
talie Ester de la Teatrul Evreiesc de Stat din 
București, Iuliana Moise și Eduard Adam de 

la Teatrul Național București, iar rolul princi-
pal îi revine lui Joao Gomez, balerin al 
Teatrului de Balet Sibiu, absolvent al Conser-
vatorului Internațional de Dans „Anarella 
Sanchez” din Portugalia.  

Seria premierelor de anul acesta începe cu 
spectacolul „Dama cu camelii”, în data de 31 
martie, în coregrafia lui Mehmet Balkan, 
coregraf la  Turkish State Ballet, fiind urmat 
de producția „Anotimpurile” în coregrafia lui 
Sergiu Anghel, care se va pune în scenă în 
luna mai. Spectacolul este o colaborare cu 
Filarmonica de Stat din Sibiu. În calendarul 
premierelor din acest an urmează „Noaptea 

Valpurgiei. Dansurile Polvetiene. Rapsodia 
Română”, în luna iulie, în Piața Mare – un 
spectacol triptic în coregrafia lui Valentin 
Barteș, coregraf internațional. Ultimele două 
premiere din acest an vor fi un spectacol de 
dans contemporan în luna octombrie și 
„Cenușăreasa”, în coregrafia Aleishei Gard-
ner, în luna noiembrie. 

Evenimentele organizate de Teatrul de 
Balet Sibiu vor viza și în anul 2020, ca și 
până acum, toate categoriile de public, cu o 
atenție deosebită acordată copiilor prin 
adaptarea spectacolului „Cenușăreasa” și 
prin spectacolele la matineu.

Teatrul de Balet Sibiu se poziționează ferm în lupta îm-
potriva violenței asupra femeilor și fetelor prin partici-
parea în proiectul SOFT POWER – Cultura si arta 
contemporană – dialog pentru schimbare, finanțat prin 
Mecanismul Financiar al Spațiului Economic European - 
Granturile SEE, alături de compania de dans contempo-
ran Panta Rei Danseteater din Norvegia.

Bebelușii au program de 
joacă la Teatrul Gong

Teatrul pentru Copii și Tineret „Gong” Sibiu 
prezintă sâmbătă, 22 februarie și duminică, 
23 februarie, de la orele 11:00, spectacolul 
„Baja Buf” al Vrum Performing Arts Collective 
Austria.  

„Baja Buf” oferă o experiență dătătoare de 
energie pentru întreaga familie! Spectacolul 
explorează nevoia organică de mișcare a 
copiilor, în încercarea de a înțelege lumea 
din jurul nostru, liber și spontan. Sanja Früh-
wald, Till Frühwald și Giordana Pascucci 
creează coregrafii pornind de la starea de 
spirit a bebelușilor din sală, exploatând su -
netele și acțiunile acestora într-o manieră 
ludică și armonioasă. Această joacă are loc 
într-un spațiu special creat în sala de la etajul 
Teatrului Gong, într-un cerc generos, primitor 
și sigur, fără elemente care le-ar putea dis-
trage atenția celor mici. Acest „happening” e 
mereu surprinzător tocmai prin adaptabili-

tatea artiștilor la starea de spirit a fiecărui 
participant. Spectacolul este prezentat pen-
tru un public format din 15 bebeluși cu vârsta 
cuprinsă între 10 și 24 de luni și are o durată 
de aproximativ 40 de minute. Accesul pu -
blicului se face pe baza tichetelor în valoare 
de 14 lei, care asigură intrarea unui bebeluș 
alături de un părinte. La acest tichet se mai 
poate adăuga un supliment de 9 lei pentru in-
trarea celui de-al doilea adult însoțitor, dacă 
este cazul.   

Programul complet al teatrului poate fi ac -
cesat pe www.teatrulgong.ro. Accesul publi -
cului la evenimentele teatrului se face în limita 
locurilor disponibile, pe baza biletelor puse în 
vânzare atât online prin teatrulgong.ro, cât și 
la sediul Agenției Teatrale din str. Al. Odo -
bescu nr. 4, de miercuri până vineri între orele 
11:00 – 18:00, sâmbăta între orele 10:00 – 
18:00, iar duminica de la 10:00 la 14:00.
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Ioan Duma, noul președinte al  
Asociaţiei Judeţene de Fotbal Sibiu

Respectarea cuvântului şi transparenţă 
privind deciziile, propunerile și hotărârile pe 
care le va adopta Comitetul Executiv și 
Adunarea Generală. După aceste criterii pro -
mite să se ghideze Ioan Duma, noul pre şe -
dinte al Asociaţiei Judeţene de Fotbal Sibiu. 
Fost arbitru, medieșeanul în vârstă de 39 de 
ani, a obținut 30 din cele 58 de voturi în fața 
contracandidaților Marius Lungu (fostul pre -
ședinte executiv la FC Hermannstadt) și An-
drei Bițu (antreprenor și fostul pre ședinte al 
clubului CS Sion Săliște). Provine dintr-o 
familie în care fotbalul este un stil de viață, 
talentul și pasiunea moștenindu-le de la tatăl 
său, fost jucător și antrenor în această ra mu -
ră sportivă. În perioada 2007- 2016 a făcut 
parte din lotul national de arbitri, iar în ultimii 
ani a ocupat funcția de prim-vicepreședinte 
al AJF Sibiu. 

Ce v-a determinat să candidaţi pentru 
funcţia de preşedinte al Asociaţiei Ju -
deţene de Fotbal Sibiu? 

Am decis să candidez la președinția A so -
ciaţiei Judeţene de Fotbal Sibiu, datorită 
experienței pe care o am de 13 ani în acest 
domeniu. De mai bine de șapte ani de zile 
sunt angajatul AJF, activând mai mult în 
partea de nord a județului Sibiu, iar în ultimii 
șase ani am fost colaborator al Comisiei 
Județene de Arbitri.  

Spuneţi-ne vă rog câte ceva despre 
dumneavoastră. Cum v-ați descrie în 
câteva cuvinte?  

Perioada de juniorat mi-am petrecut-o la 
echipele CSS Mediaș, respectiv CSS Șoimi 
Sibiu, deoarece în perioada 1994-1998 eram 
unul dintre elevii Liceu CFR sau cu denu-
mirea oficială de „Grupul Şcolar Industrial de 
Transporturi Căi Ferate Sibiu”, care din pă -
cate este închis de aproximativ  9 ani de zile. 
Sunt absolvent al Universității „Lucian Blaga” 
din Sibiu, Facultatea de Științe Economice, 
Specializarea Finanțe Bănci. Sunt din Me -
diaș, fac 40 de ani, sunt căsătorit și am doi 
copii, un băiat de 15 ani și o fată de 11 ani. 
Mă bucur să văd cum băiatul meu îmi calcă 
pe urme, este junior la U15 la Gaz Metan 
Mediaș, în timp ce fetița practică handbalul.  

Ce îmbunătăţiri vă propuneţi să aduceţi 
fotbalului din județul Sibiu? 

În prezent, sunt foarte multe dubii privind 
activitatea Asociaţiei Judeţene de Fotbal 
Sibiu, de aceea vreau ca prin intermediul 
site-ul nostru și al dumneavoastră, al presei 
să creez o transparență asupra activităților și 
să le aducem la cunoștință tuturor membrilor 
toate deciziile comisiei ajf. Cred că cel mai 
important lucru este acum să ne concentrăm 
pe obținerea de fonduri de finanțare de la 
Consiliul Local, respectiv Consiliul Județean. 
În urma discuțiilor purtate în campanie cu 
reprezentanții cluburilor sportive am aflat că 
suntem unul dintre puținele județe din țară 
care nu a reușit să obțină în ultimii 30 de ani 
niciun fel de finanțare. Asociația Județeană 
de Fotbal și echipele s-au descurcat doar din 
banii propri ai cluburilor, reușind să obțină 
fiecare în parte fonduri din partea consililor 
locale, dar ajf nu a acesat niciun fel de fond 
de la nicio instituție de stat. 

V-aţi creionat echipa cu care vreţi să 
conduceţi destinele fotbalului judeţean? 

Da, am stabilit membrii echipei și activitățile 
fiecăruia în parte. Secretar general l-am 
numit pe domnul Ovidiu Tâlvan (fost fotbalist 
de Liga I, în prezent fiind reprezentantul FRF 
în județul Sibiu al selecției juniorilor și copiilor 
pentru loturile naționale ale României), șeful 
Comisiei Județene a Arbitrilor rămâne Marian 
Bordean, despre care consider că a reușit în 
ultimii doi-trei ani să aducă la arbitraj cel puțin 
50 de arbitrii noi, datorită cursurilor pe care 
le realizează anual. De asemenea, din e -
chipă va face parte în continuare și domnul 
Liviu Mirea. 

Ați reușit să strângeți cele mai multe vo-
turi în detrimental celorlalți candidați, mai 
exact 24 de voturi în turul 1, respectiv 30 
în cel de-al doilea tur. Vă așteptați la o 
simpatie atât de mare din partea acestor 
cluburi? 

Dacă nu aș fi avut încredere în șansele 
mele și în ceea ce vreau să fac nu aș fi plecat 
pe acest drum, dar emoții au fost, vă spun 
sincer. Emoțiile au fost mai ales între cele 
două tururi, dar mă bucur și le mulțumesc 
echipelor sibiene care m-au votat.  

Quincy Harding, baschetbalistul lui CSM Mediaș: 
Baschetul este ceea ce îmi place să fac

Deși, are doar 23 de ani, baschetbalistul 
american Quincy Harding a trecut prin multe 
momente de cumpână până a devenit un 
sportiv remarcat. Tânărul, care în prezent 
face parte din lotul CSM Mediaș, ne-a po -
vestit cum viața l-a învățat încă de mic cu 
încercările mari. A scăpat ca prin minune 
dintr-un atac armat, a lucrat în timpul școlii la 
un fast food, iar acum se află la primul său 

sezon profesionist, luptând  alături de echipa 
medieșeană de baschet.  Înalt de 1.90 metri, 
Quincy Harding, ocupă poziția de extremă și 
a îmbrăcat de 11 ori tricoul pentru gruparea 
de pe Târnava Mare. Americanul are medii 
statistice de 10.2 puncte, 3.0 recuperări și 1.2 
pase decisive în aproximativ 17 minute pe-
trecute pe parchet. Acesta a reușit cea mai 
bună performanță împotriva echipei CSM 
Târgu Jiu, când a obținut 19 puncte, 3 recu -
perări și o pasă decisive. 

Născut pe 13 iunie 1996 în Colorado 
Springs, Quincy Harding, a sosit în România 
din campionatul universitar american, acolo 
unde a evoluat pentru Western Colorado 
University, în NCAA Division II. Pe parcursul 
anului 2019 s-a dovedit a fi un dintre sur-
prizele plăcute din Liga Națională de Baschet 
Masculin, în Grupa Valorică B. Pentru „Q”, 
așa cum îi spun colegii, baschetul este „viața 
mea, este ceea ce îmi place să fac, este 
scăparea mea din orice probleme pe care le 
am, este liniștea mea.” 

Pasiunea pentru baschet a început la 
vârsta de 4 ani, când se juca în parcul Hill-
side alături de unchii și frații săi mai mici. 
„De-a lungul verilor obișnuiam să mergem în 
parc să aruncăm la coș și să jucăm baschet 
toată ziua. În anii de liceu mă trezeam la 5 
dimineața să prind autobuzul și la 5:30 să mă 
antrenez în fiecare dimineață. Obiectivul meu 
era să înscriu 250 de coșuri înainte ca orele 
să înceapă la ora 8. După școală mergeam 
direct în parcul Hillside pentru a arunca și 
mai mult la coș. Nu am făcut parte dintr-o 

echipă până în primul meu an de liceu, când 
un antrenor, pe nume Al Blanc a văzut cât de 
mult îmi doresc să joc, cât de mult muncesc 
și a crezut în mine.”  

Și, cu toate acestea, până a reușit să evo -
lueze în primul său sezon profesionist, s-a 
confruntat cu multe probleme în cariera sa 
sportivă. „Am primit o singură ofertă de a 
merge la colegiu, fiind vorba de un „junior 
college”, ofertă venită de la Otero Junior Col-
lege. Am mers acolo, dar nu mi s-a potrivit și 
am decis să plec la o altă școală în Rose-
burg, Oregon, Umpqua Community College. 
Nu am jucat niciodată acolo, așa că am 
încheiat fără a primi o altă ofertă din partea 
unei universități. M-am întors acasă pentru 
un an și jumătate, am lucrat la Carl's Junior, 
un restaurant de tip fast food în Statele Unite, 
dar mereu am fost în sala de sport an tre -
nându-mă non-stop. A venit o oportunitatea 
din partea Western State Colorado Univer-
sity, jucând foarte bine am ajuns în „all con-
ference team”. În următorul sezon am jucat 
excelent, acumulând o medie de 24 de punc -
te pe meci și am fost cel mai bun marcator al 
conferinței. La mijlocul sezonului am fost dat 
afară din echipă, pentru niște motive pe care 
nu le cunosc nici până astăzi. Mama, bunica 
și unchiul meu mi-au spus că dacă încă îmi 
doresc să ajung la nivel profesionist să ur -
măresc acest lucru la fel cum am urmărit să 
ajung un sportiv de colegiu. Am fost refuzat 
de foarte multe agenții de impresario,t dar 
până la urmă una dintre ele a crezut în mine, 
iar Chris Gullen mi-a oferit o oportunitate 

când nimeni altcineva nu mi-a oferit o șan -
să.”, a mărturisit Quincy Harding. 

În perioada în care juca pentru Umpqua 
Community College, baschetbalistul nostru a 
scăpat basma curată dintr-un atac armat, în-
trucât era nou la acea universitate și nu știa 
campusul. „Atacul armat a avut loc în cea de-
a doua zi în care mergeam la antrenamente 
la Umpqua Community College. Trebuia să 
fiu în acea sală de clasă dar am întârziat 
pentru că nu cunoșteam campusul. Eram cu 
un coleg de echipă, nici el nu știa campusul 
foarte bine. Am auzit focuri de armă în cam-
pus dar nu am bănuit nimic. Imediat ce am 
ieșit de după colț și l-am văzut că trăgea în 
toată lumea din acea zonă, a trebuit să fugim 
să nu fim împușcați. A omorât nouă oameni 
în total. De aceea tratez viața atât de serios.”, 
își amintește Quincy Harding.  

La CSM Mediaș se simte în siguranță, re-
spectat și apreciat atât de către coechipieri, 
cât și de suporterii grupării de pe Târnava 
Mare. S-a obișnuit destul de repede cu mân-
carea românească și cu limba română. 
„Agen tul meu a luat legătura cu antrenorul 
Mihai Popa și au decis să vin aici. Lucrez în 
fiecare zi pentru a deveni din ce în ce mai 
bun, antrenorul mă ajută să fac asta și simt 
că zilnic devin mai bun cu ajutorul lui. Nu a 
fost dificil să mă obișnuiesc cu mâncarea 
românească, dar nu pot spune că îmi place 
ceva în mod deosebit. Știu să spun Bună 
Ziua, La Revedere, Mulțumesc și știu să 
număr până la 10 în limba română.”, pre -
cizează Quincy Harding.             Laura Nițu 

Cum stă județul Sibiu la capitolul 
terenuri, săli de sport? Unul dintre pro -
iectele despre care ați menționat în „cam-
pania electorală” este organizarea tu r -
neelor de fotbal și în perioada iernii. Sunt 
suficiente săli de sport pentru a putea fi 
organizate? 

Din păcate, bazele sportive din județul Sibiu 
sunt o problemă. În prezent, mai multe echipe 
se înghesuie de dimineața până seara pe 
aceeași suprafață de joc pentru a-și ține 
antrenamentele. Această problemă poate fi 
rezolvată de AJF doar prin colaborare cu 
Consiliul Județean Sibiu și Consiliul Local 
Sibiu. În perioada iernii, campionatul regulat 
este intrerup până în perioada 10-15 martie, 
de aceea am gândit acest eveniment, care 
se va desfășura tip turneu. Este gândit astfel 
încât în fiecare vineri, sâmbătă sau duminică 
să se întâlnească 3-4 echipe, în funcție de 
zona geografică, iar meciurile să fie disputate 
într-o anumită localitate. Din câte știu eu, în 
cam toate comunele și orașele din județul 
Sibiu se află cel puțin o sală de sport. Îmi 

doresc foarte mult să realizez un parteneriat 
între AJF Sibiu și Inspectoratul Școlar Ju -
dețean Sibiu, prin inter mediul căruia să pro -
movăm fotbalul și să atragem cât mai mulți 
copii spre această ramură sportivă. În pe-
rioada următoare voi discuta acest subiect 
cu domnul Mircea Galață, inspectorul școlar 
pentru educație fizică și sport. 

Recent, președintele Federației Române 
de Fotbal- Răzvan Burleanu a anunțat că 
vrea ca fiecare echipă aflată în Liga I să 
înfințeze din sezonul următor și o echipă 
feminină de fotbal. Considerați că sibi-
encele sunt dornice să joace fotbal?  

Dorință cred că ar fi din partea elevelor. 
Sperăm ca prin impunerea aceasta din par -
tea federației să dezvoltăm și fotbalul feminin 
în județul nostru, în prezent nu avem o echi -
pă exclusiv de fete. Avem doar patru cluburi 
care folosesc și fete în componența meci-
urilor de băieți, însă regulamentul pre vede ca 
doar trei persoane din lot să fie femei.  

Laura Nițu



“Sibiul este o destinație unică în Europa, o 
locație autentică ce oferă vizitatorilor ceva 
pe gustul fiecăruia, experiențe reale și unice, 
într-o destinație frumoasă. Datorită eforturilor 
autorităților locale, Sibiul este renumit pentru 
calitatea vieții, fiind unul dintre cele mai apre-
ciate orașe europene de locuitori, dar în egală 
măsură și de investitori, start up-uri și com-
panii. Catedralele sale, casele colorate, clă -
dirile pastel de pe strada Nicolae Băl ces cu, 
dar și numeroasele sale instituții culturale 
precum Muzeul Brukenthal, eve ni men tele de 
calitate, locurile unice cum este Podul Minci-
unilor, aduc faimă internațională Sibiului, un 
oraș care cunoaște în prezent o creștere a 
vizibilității și pe rețelele sociale, fiind una din-
tre locațiile care arată foarte bine pe Insta-
gram.”, motivează organizatorii – Asociația 
European Best Destinations - alegerea Sibi-
ului în calitate de nominalizat, invitând orașul 
să participle în competiție.  

În candidatura depusă, Primăria Municipiu -
lui Sibiu promovează conform cerințelor for-
mularului cinci atuuri ale destinației turistice 
Sibiu: centrul istoric cu obiectivele turistice, 
muzeele și bisericile Sibiului, evenimentele și 
activitățile turistice și împrejurimile orașului 
care fac orașul și mai atractiv.  

Competiția se desfășoară în perioada  
15 ianuarie – 5 februarie 

Sibienii și cei care iubesc orașul nostru sunt 
invitați să voteze pe http://vote.ebdest.in/. Se 
poate vota de pe un IP o dată la 7 zile. Prin 
urmare puteți vota de 4 ori în această pe -
rioadă, crescând astfel șansele Sibiului. Ora -
șul nostru va concura alături de destinații 
turistice renumite precum Viena, Atena, Ro -
tterdam, Paris, Roma, Berlin, Madrid, Praga 
sau Reykjavik. 

“Participând în această competiție, Sibiul 
are șansa uriașă să crească în vizibilitate, 
nominalizații urmând să fie promovați de or-
ganizatori în publicații de renume în industria 
turistică precum Vogue, Forbes, Huffpost, 
Daily Mail, Trip Adviser, Euro News, Lonely 
Planet, Independent, El Mundo, China Daily, 
Rue 89, Figaro Live, Travel+Leisure, Courrier 
International. Îi invit pe toți cei care iubesc 
Sibiul să voteze și să încurajeze Sibiul, ca 
destinație turistică de talie europeană.” 
(Astrid Fodor, primarul municipiului Sibiu) 

Destinațiile promovate de această plat -
formă se bucură de un număr de peste 5 mil-
ioane de vizitatori ai site-ului web și de peste 
90.000 de persoane care urmăresc pu bli -
cațiile platformei pe canalele de socia lizare.

Sibiul, nominalizat printre cele mai bune 
destinații turistice din Europa

Sibiul a fost nominalizat să concureze în 2020 pentru 
cea mai bună destinație turistică europeană.  
Nominalizarea a fost făcută de organizatorii competiției 
20 EUROPEAN BEST DESTINATIONS, o asociație 
europeană cu sediul la Bruxelles care are ca scop  
promovarea culturii și turismului în Europa. Asociația  
European Best Destinations colaborează din anul 2009 
cu peste 300 de birouri turistice europene și este 
partener al rețelei EDEN (European Destinations of  
Excellence Network). 
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